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Tijdens ons gesprek blijkt dat Marcel  
er toch meer van weet dan hij dacht! 
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10 SPIN gaat de administratie vanaf 
1 januari 2022 helemaal zelf doen.  
We stellen ons nieuwe serviceteam 
voor: Sabine, Bas en Marloes. Zij zijn 
straks het gezicht van SPIN. Ze bouwen 
zelf natuurlijk ook pensioen op bij het 
pensioenfonds! 

15 Personalia/Colofon

16 Misschien bent u door het 
noodgedwongen thuisblijven het 
Nederlandse natuurlandschap meer 
gaan waarderen. Hoe dan ook: dit is 
hét moment voor een mooie herfst-/
winterwandeling.
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Vooruitzien
Deze What’s On? is anders dan anders. Dit keer gaat het wat 
minder over u en wat meer over ons. Daar is een reden voor. 
Want vanaf 1 januari 2022 gaan we weer bijna alles zelf doen. 
Daarmee bedoel ik in eerste instantie de administratie van uw 
pensioen. Maar ook het uitkeren van de pensioenen en alle 
communicatie over uw pensioen. 

Een uitdaging? Zeker! Maar we zijn uiteraard niet over één 
nacht ijs gegaan. Aan ons besluit om alles zelf te doen ging heel 
wat onderzoek vooraf. Immers: regeren is vooruitzien, ook voor 
een pensioenfonds. En met een modern platform - inclusief 
uitgebreide digitale bediening - gaat dit ons zeker lukken. 
Leuk om te weten: u kunt straks nóg meer zelf regelen voor uw 
pensioen.

Dat wil niet zeggen dat we u aan uw lot overlaten. Komt u 
er alleen niet uit, of wilt u eerst overleggen vóórdat u een 
belangrijk besluit over uw pensioen neemt? Dan kunt u ons 
natuurlijk bellen of mailen. En we zijn hard aan het werk om ook 
chatten mogelijk te maken. Of u nu belt, mailt of chat: u krijgt 
gelijk contact met onze ervaren pensioenspecialisten Sabine, 
Bas en Marloes. Zij stellen zich in deze What’s On? graag aan 
u voor. Lees zeker ook het interview met Marcel Berkhout, en 
maak een  herfst- of winterwandeling in ons mooie land.

Waarschijnlijk heeft u zelf ook wel eens - of heel vaak - mee-
gedraaid in een project. Dan weet u dat de spanning stijgt 
naarmate D-day nadert. Die spanning voel ik zeker ook. 
Maar ik weet ook zeker dat u vanaf 1 januari op onze service 
kunt rekenen, zoals u dat gewend bent. Online, of bij ons in 
Amstelveen. Met een kopje koffie!

Wouter van Eechoud 
directeur SPIN
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Marcel Berkhout is nog niet actief 
met pensioen bezig

Marcel Berkhout studeerde aan De Haagse 
Hogeschool (Informatica), deed zijn afstudeer-
project bij IBM Uithoorn en kwam vervolgens 
in 1998 bij IBM in dienst. Hij had bij IBM 
verschillende rollen, werkte enige tijd in Dublin 
en is inmiddels Technical Sales Specialist. 
De afdeling waar hij werkt heet Data & AI, 
onderdeel van de IBM Technology Unit.  ▻
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‘Ik heb veel 
vertrouwen in SPIN,  

het zit wel goed’
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‘Ik hou mij voornamelijk bezig met alles rond het thema 
datamanagement. Daarnaast richt ik me op dataprivacy.  
Het beschermen van de privacy van de burger speelt daarbij 
een enorm belangrijke rol. Wat dat betreft is er de laatste 
jaren heel veel veranderd. Tot zo’n 10 jaar geleden maakte 
bijna niemand zich daar druk over. Tegenwoordig zien 
bedrijven en overheden gelukkig steeds meer het belang van 
privacy. Mede dankzij de invoering van de AVG in 2018.’

‘Ik ben van nature een optimistisch persoon’
‘Ik werk bij IBM, dus ik bouw pensioen op bij SPIN. Ik ben 
daar verder eerlijk gezegd nog niet zo mee bezig. Ik lees 
overal dat het IBM-pensioen het nog steeds goed doet. 
De dekkingsgraad van SPIN is ook altijd redelijk hoog 
geweest, zelfs in zware economische tijden. Dat geeft enorm 
veel vertrouwen. Maar ja, dat zegt alleen iets over mijn 
DB-pensioen.

Zolang het goed gaat, zie ik geen noodzaak om me heel erg 
in mijn pensioen te verdiepen. Of dat slim is, weten we pas 
later. Het helpt wel dat ik in het algemeen heel optimistisch 
ben. Ik denk altijd: “het komt wel goed”. Gelukkig denkt mijn 
vrouw er net zo over. Die is ook niet zo met haar pensioen 
bezig.’

‘Brief van het pensioenfonds maakte wel wat los’
‘Misschien leuk om te vermelden: mijn vrouw werkt ook bij 
IBM. We bouwen dus allebei pensioen op bij SPIN. Enige 
tijd geleden kregen we dus ook allebei een brief van het 
pensioenfonds. Die ging over de stand van ons pensioen 
en wat we zelf konden doen voor een hoger pensioen. 
Bijvoorbeeld door extra premie in te leggen. Eerlijk gezegd 
heeft die brief ons toch wel getriggerd. Ik merk dat we het 
de laatste tijd af en toe over ons pensioen hebben. Dat komt 
toch ook door dat soort post van SPIN.

Maar ja, wat ga je dan doen? We doen beiden ook mee met 
de DC-regeling van SPIN. Daarom keken we eerst naar onze 
beleggingen, en hoe de verschillende profielen het de laatste 
jaren hebben gedaan. Op basis daarvan zijn we allebei wat 
offensiever gaan beleggen. We zijn in de veertig, een leeftijd 
waarbij je best nog wel enig risico kunt nemen. Bovendien 
waren de rendementen van het Basis profiel de afgelopen 
jaren een stuk beter dan het Defensief profiel waar we eerst 
in zaten. Dat gaf ons meer dan voldoende vertrouwen om de 
knoop door te hakken.’  
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‘Ons doel is hypotheekvrij met pensioen gaan’
‘Het is een eerste stap, maar ik verwacht dat het hier voorlopig 
bij blijft. Wij zijn wel al aan het kijken hoe we onze lasten straks 
zo laag mogelijk kunnen krijgen. Doel is dat ons huis helemaal is 
afbetaald vóórdat we met pensioen gaan. Daarom stoppen we 
nu zoveel mogelijk geld in ons huis. Gewoon sparen heeft geen 
zin; je spaargeld staat alleen maar te verpieteren op de bank. 
Dus zijn we op zoek gegaan naar alternatieven.

Op een gegeven moment zullen we ons wel meer in pensioen 
gaan verdiepen, hoor. Dat is bijna onvermijdelijk als je ouder 
wordt. Misschien over een jaar of 2, als ik 50 word. Dat is  
wellicht een mooi moment om te kijken of we nog iets extra’s 
voor ons pensioen moeten doen. Maar op dit moment zijn we 
gewoon niet bezig met dingen die pas over een jaar of 20 gaan 
spelen. Daar is het naar mijn gevoel te vroeg voor. Ik denk dat 
dat voor meer mensen geldt. Je moet nadenken over de verre 
toekomst, dat maakt pensioen zo lastig. Met collega’s heb ik 
het er ook nooit over gehad. Misschien ook omdat het toch te 
persoonlijk is.’

‘We staan er helemaal niet beroerd voor’
‘Voorlopig maak ik mij dus geen zorgen. Vorig jaar kregen we dus 
die brief van SPIN in de brievenbus. Daarop stond een indicatie 
van het opgebouwde pensioen, en of dat genoeg zou zijn. 
Mijn vrouw en ik stonden allebei op ‘net genoeg’. Een krappe 
voldoende dus.

Maar zeker geen reden voor paniek. Die brief was namelijk op 
individuele deelnemers gericht. Dat is logisch, maar wij bouwen 
natuurlijk allebei pensioen op bij SPIN. Bovendien hield de brief 
geen rekening met ander vermogen dat je als deelnemer kunt 
hebben, zoals een eigen huis. Je moet dus zelf goed kijken hoe 
je dit soort informatie interpreteert. Onze conclusie: we staan er 
helemaal niet beroerd voor. Als ik de enige kostwinner zou zijn, 
was onze situatie uiteraard heel anders.’

‘Webinars vond ik heel informatief’
‘Ik vind het wel hartstikke goed dat SPIN dit allemaal doet.  
Want voor sommige collega’s is de pensioensituatie misschien 
heel anders dan bij ons. Bijvoorbeeld omdat zij ooit gescheiden 
zijn, of een tijdje helemaal géén pensioen hebben opgebouwd. 

Ik wil SPIN vooral complimenteren voor de webinars. Die waren 
bijzonder informatief, ik heb ze met veel interesse gevolgd.  
Ik ben dus eigenlijk best wel goed op de hoogte. Misschien ben 
ik wel meer met pensioen bezig dan ik denk!’  ◅
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Zin in koffie? Dan moet u daar wel iets voor doen. Een doolhof in ons 
voedselbos (mis)leidt u uiteindelijk naar een eekhoorn met een koffiekan. 
Hoe dat kan? Vogel eerst maar eens uit hoe u daar komt!

DOOLHOF
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Maak kennis 
met ons nieuwe 
serviceteam!
Toen pensioenuitvoerder TKP ons in 2019 liet weten 
te stoppen met de uitvoering van onze pensioen-
regeling, moesten we op zoek naar een oplossing.  
In 2020 onderzochten we welke manier van uitvoeren
het beste bij ons zou passen. Zelf doen bleek de 
beste oplossing, zowel voor ú als voor SPIN. 

SPIN wordt dus een ZAF, een Zelf Administrerend Fonds. Vanaf 1 januari 
2022. Dan moet de complete pensioenadministratie helemaal op orde 
zijn. We zijn hard aan het werk alles op tijd klaar te hebben. 

Merkt u daar straks veel van? Nee, bijna niets. U krijgt wel drie nieuwe 
aanspreekpunten voor uw pensioen-vragen: Sabine Voors, Bas Leget en 
Marloes Wijsman.  
Sabine, Bas en Marloes weten alles van uw pensioen-regeling bij SPIN. 
We kunnen u nog veel meer over hen vertellen. Maar misschien is het 
leuker als ze dat zelf doen!  ▻

GROTE VERANDERING BIJ  SPIN 
VANAF 1  JANUARI  2022 
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Hoe lang werk je al bij SPIN?
‘Sinds 1 april, en dat is geen grap! Samen met Marloes en 
Bas zet ik het hele administratiesysteem van SPIN op.  
Een enorm leuke uitdaging.

Ik heb bijna 20 jaar ervaring in de pensioenwereld. 
Tijdens die periode heb ik voor meerdere pensioen-
uitvoerders gewerkt, onder andere Delta Lloyd, Mn 
Services en Centraal Beheer Achmea. Ik begon in 2002 als 
puur administratieve kracht bij het Sociaal Fonds voor 
de Bouwnijverheid (het huidige APG – red.). Een totaal 
andere tijd. Om een idee te geven: we voerden alles nog 
met de hand in. Wel een goede leerschool; ik heb daar 
enorm veel pensioenberekeningen gemaakt. Daar is ook 
de liefde voor pensioen ontstaan. Ik maak ingewikkelde 
zaken graag begrijpelijk, zodat ik mensen écht kan 
helpen.’

In welke rol?
‘Mijn functie is Senior pensioenspecialist. Marloes, Bas 
en ik kennen de pensioenwereld door en door. Binnen 
de administratie van SPIN kunnen we in principe elke rol 
op ons nemen. Op dit moment werken we hard aan het 
opzetten van de hele administratie. Toch hebben we ook 
alle drie een specialisme. Voor mij is dat alles rondom het 
uitkeren van de pensioenen.

Daarmee bedoel ik het hele proces: van het aanvragen 
van het pensioen - en de keuzes die een deelnemer 
daarbij moet of kan maken - tot het daadwerkelijke 
uitkeren. Vooral dat maken van keuzes voor het 
pensioen is voor veel mensen behoorlijk spannend. 
Elke keuze die je maakt heeft invloed op de hoogte van 
je pensioenuitkering. Bijvoorbeeld eerder stoppen met 
werken, of een deel van het partnerpensioen uitruilen. 
Wij zijn er dan om mensen te helpen. We geven geen 
advies, maar we kunnen deelnemers wel alle informatie 
geven om een juiste keuze te maken. Samen kijken naar 
wat mogelijk is. Uiteindelijk moet de deelnemer zelf 
bepalen wat het beste past in zijn of haar situatie.’

Hoe verlopen de voorbereidingen?
‘We liggen gemiddeld op schema. Bij sommige 
onderdelen liggen we voor op schema, en bij andere wat 
achter. Hoe dan ook: we gaan op 1 januari over. Mogelijk 
betekent dat af en toe overwerken. Dat vind ik geen enkel 
probleem. De sfeer in het team is echt hartstikke goed. 
We staan open voor elkaars ideeën, en zijn altijd bereid 
elkaar te helpen. 

We wisten vanaf het begin dat de pensioenadministratie 
op 1 januari helemaal klaar moest zijn. Die druk voelen 
we wel, maar daar kunnen we alle drie goed mee 
omgaan. Gelukkig werken we ook weer wat vaker op 
kantoor. Toen ik net was begonnen, heb ik alle SPIN-
medewerkers gesproken. Mede daardoor voelde ik mij 
echt welkom. Ik leerde iedereen snel kennen, ook al was 
het via het beeldscherm. De drempel om met iemand 
contact op te nemen is dan toch net iets lager.’

Wat gaat er voor de deelnemers veranderen?
‘Als ik heel flauw ben: het telefoonnummer. Zonder 
gekheid: als het goed is gaan de deelnemers zo min 
mogelijk merken. Het helpt denk ik wel dat wij ook alle 
drie pensioen opbouwen bij SPIN. Dat schept gelijk een 
band. Los daarvan gaan we ons natuurlijk inzetten voor 
de best mogelijke service die we deelnemers kunnen 
bieden.’

 Sabine: 
‘ Ik maak ingewikkelde zaken 
graag begrijpelijk, zodat ik 
mensen écht kan helpen’
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Hoe lang werk je al bij SPIN?
‘Ik ben sinds 1 februari 2021 in dienst bij SPIN. Het 
pensioenfonds besteedt de pensioenadministratie nu 
nog uit aan TKP. Die organisatie voert voor meerdere 
pensioenfondsen de administratie uit. Vanaf 1 januari 
2022 is SPIN een ZAF, een Zelf Administrerend Fonds. 
Daarom zijn Sabine en Marloes in 2021 door SPIN 
aangetrokken, samen met mij. Wij moeten die overgang 
in goede banen leiden. En daarna natuurlijk zorgen dat 
de administratie op orde blijft.   ▻

Ben je al met je eigen pensioen bezig? 
‘Ja, eigenlijk wel. Ik weet wat ik straks ga krijgen. En ik 
weet dat ik ruimte heb om bij te sparen in de DC-regeling. 
Dat doe ik trouwens nog niet, maar ik overweeg het 
wel. Het kan gewoon heel verstandig zijn, omdat het 
bedrag dat je spaart van je brutosalaris wordt afgehaald. 
Je betaalt daardoor dus minder belasting. Ik moet 
er binnenkort echt werk van maken, maar moet nog 
bepalen welk bedrag ik elke maand extra wil inleggen.

Als ik na mijn pensionering een beetje het leven kan 
leiden dat ik nu heb, ben ik helemaal tevreden. Ik hoef 
geen huis in het buitenland. Ik heb 3 katten, waaronder 
2 hele grote langharige Maine Coon-katten. Ik hou van 
voetbal, en ben jarenlang scheidsrechter geweest. 
Een andere hobby is verjaardags- en geboortekaartjes 
maken. Ik heb nog geen concrete plannen voor als ik met 
pensioen ben. Dat is nog zo ver weg, zeker 25 jaar. Dan sta 
ik misschien wel heel anders in het leven!’

 Bas: 
‘ We maken mooie stappen en 
leven echt toe naar 1 januari’
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Bedrijfstakpensioenfondsen hebben meestal namelijk 
DB-regelingen. SPIN heeft beide: DB én DC. De hoeveel-
heid data die wij gaan beheren is echt enorm, ook al 
omdat er binnen de regelingen veel uitzonderingen zijn. 
Lekker complex, leuk!’

Hoe verlopen de voorbereidingen?
‘Dit jaar staat natuurlijk helemaal in het teken van de 
overgang. Op dit moment loopt het absoluut lekker.  
We maken mooie stappen en leven echt toe naar 
1 januari. Vanaf dat moment nemen wij bij SPIN 
de telefoon op en beantwoorden de mailtjes die 
binnenkomen. Dat doen we natuurlijk op een manier 
die bij ons past: betrokken en zorgvuldig. En om onze 
deelnemers nog beter te helpen, bekijken we ook of ze 
straks met ons kunnen chatten.’

Wat gaat er voor de deelnemers veranderen?
‘Behalve dus dat wij er straks voor de deelnemer zijn, 
wordt ook onze website helemaal vernieuwd.  Ook de 
eigen SPIN-omgeving achter de inlog is straks completer. 
Als we straks alles in eigen hand hebben, kunnen we 
beter inspelen op nieuwe ontwikkelingen. Bijvoorbeeld 
het nieuwe pensioenstelsel. We worden meer ‘toekomst-
proof’. Of zo je wilt: duurzamer.’

Ben je al met je eigen pensioen bezig? 
‘Ik ben daar zeker mee bezig. Ik vind het belangrijk om 
zelf voor een extra appeltje voor de dorst te zorgen.  
Dat doe ik door te beleggen. Beleggen is - naast vissen -  
echt een hobby van mij, maar ik zie het zeker ook als 
aanvulling op mijn pensioen. 

SPIN biedt allerlei flexibele mogelijkheden, zoals eerder 
met pensioen gaan. Dat is hartstikke fijn, maar je moet 
eerder met pensioen gaan wel kunnen betalen. Want 
daar hangt gewoon een prijskaartje aan. Door extra 
vermogen op te bouwen houd ik zelf de regie in handen. 
Zodat ik straks optimaal van alle mogelijkheden gebruik 
kan maken. Als ik dat zou willen natuurlijk!’

SPIN heeft ons in dienst genomen vanwege onze 
specifieke kennis en ervaring. Ik zit bijvoorbeeld al sinds 
2002 in de pensioenwereld. Ik heb in die jaren al de 
nodige transities bij pensioenfondsen meegemaakt.’

In welke rol?
‘Vanuit mijn verleden heb ik veel ervaring opgedaan met 
transities van pensioenadministraties. De klanten-
portefeuille verandert dan natuurlijk. Bij zo’n transitie 
moeten er ook allemaal systemen worden omgezet.  
Er ontstaat een totaal nieuw pensioenadministratie-
systeem. Dat moet natuurlijk heel nauwkeurig gebeuren, 
want het gaat om het pensioen waar mensen voor 
hebben gewerkt. Je moet inhoudelijk heel sterk zijn, 
elke uitzondering binnen het reglement kennen. 
Toch zijn er voor mij ook wel nieuwe uitdagingen. 
Zo heb ik wat minder ervaring met DC-regelingen. 
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Hoe lang werk je al bij SPIN?
‘Nog maar heel kort, ik ben pas op 1 augustus dit jaar 
in dienst gekomen! Ik ben de laatste die voor deze 
klus is aangenomen. Sabine en Bas waren al eerder 
begonnen.’

In welke rol?
‘Sabine, Bas en ik doen alle drie min of meer hetzelfde. 
We zijn voor de deelnemers het aanspreekpunt van 
SPIN, het ‘gezicht’ naar buiten toe. Dat is de ene kant 
van ons werk. Daarnaast moeten wij ervoor zorgen 
dat alle dagelijkse processen goed lopen. Dat is meer 
achter de schermen.

Ik heb Bestuurskunde gestudeerd aan de Universiteit 
Leiden. Al tijdens die studie kwam ik erachter dat ik 
wat praktischer werk wilde. Minder beleidsmatig, 
maar net daaronder. Dat denk je al snel aan de zorg, 
het onderwijs of de verzekeringswereld. Of pensioen. 
Via een detacheerder kwam ik bij Mn Services 
terecht, een pensioenuitvoeringsorganisatie.  
Zo’n organisatie doet het werk voor pensioen-
fondsen dat wij nu voor SPIN gaan doen. 

Ik vond de pensioenwereld gelijk hartstikke leuk en 
interessant. Helaas ging Mn Services eerder dit jaar 
reorganiseren. Ik wist niet of mijn functie in gevaar 
was. Maar toen mijn manager mij de vacature bij 
SPIN liet zien, heb ik gelijk gereageerd. Dus SPIN is - 
na 4 jaar bij Mn - mijn tweede echte baan.  

We gaan bij SPIN de hele administratie zelf doen. 
Bij Mn heb ik ervaring opgedaan met bijna alle 
onderdelen, zoals echtscheidingen, waarde-
overdracht en het werkgeversdeel. Nu komt alles 
samen. En nog meer. Echt een buitenkans voor mij!’

Hoe verlopen de voorbereidingen?
‘Volgens mij verloopt alles tot nu toe prima. Ik ben 
meteen in een stroomversnelling terechtgekomen. 
We zijn nu heel veel systemen aan het ontwikkelen 
en testen, samen met een team IT’ers. Zij bouwen 
‘het landschap’, waar wij straks in gaan werken.  
Het systeem wordt dus helemaal gebouwd op basis 
van onze inzichten en wensen. We hebben dus heel 
veel invloed op het uiteindelijke resultaat. Dat is echt 
geweldig om mee te maken.

Daarnaast bekijken we hoe we de brieven die we 
naar deelnemers sturen kunnen verbeteren.  
Dat is een enorme kans. Ook de website gaat op 
de schop. We zijn dus met heel veel dingen tegelijk 
bezig. Nieuwe ideeën krijgen een kans. Heel prettig 
werken.’

Wat gaat er voor de deelnemers veranderen?
‘De kern verandert niet. We moeten voor deelnemers 
de juiste pensioenbedragen blijven vastleggen. 
Gepensioneerden kunnen ook ná 1 januari hun 
maandelijkse pensioen verwachten. En als er iets 
is, moeten wij iedereen op tijd informeren. Wat dat 
betreft zeg ik: normaal gesproken merkt niemand 
dat SPIN alles weer zelf gaat doen.   ▻

 Marloes:  
‘       We hebben veel invloed op 
hoe we straks gaan werken. 
Dat is heel prettig!’
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Ik denk wel dat onze communicatie beter wordt. 
Ik noemde al de standaardcorrespondentie en de 
website. Maar ik hoop dat deelnemers met vragen of 
opmerkingen ons ook beter weten te bereiken.  
Wij staan als collega's toch dichterbij de mensen, 
vermoed ik. De toekomst zal het leren.’ 

Ben je al met je eigen pensioen bezig? 
‘Pensioen is voor mij best nog ver weg. Ik heb onlangs 
wel al op de website van de Sociale Verzekeringsbank 
(www.svb.nl – red.) gekeken. Daar kun je je geboorte-
datum intypen en zie je gelijk op welke datum je AOW 
ingaat. Bij mij is dat ergens in 2065, ik ben dan 69 jaar 
en 6 maanden. Dat is dus inderdaad nog heel ver weg.

Ik bouw sinds 1 augustus pensioen op bij SPIN. 
Daarnaast heb ik een eigen pensioenbeleggingspotje. 
Verder ben ik er niet zo mee bezig. Hele concrete 
pensioenplannen heb ik ook nog niet, behalve dat ik 
straks wil verhuizen naar De Veluwe. Meer plannen 
maak ik voorlopig niet. Er verandert de komende jaren 
nog zo veel. Kijk alleen al naar het pensioenakkoord 
en het nieuwe pensioenstelsel. Over 40 jaar ziet de 
pensioenwereld er weer heel anders uit. Tot die tijd 
kan mijn beleggingspotje lekker doorgroeien!’ 
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OV E R L E D E N

De heer C.R. Perk 77 jaar, 24 maart 2021
De heer A. van Bart 72 jaar, 24 maart 2021
De heer J. Monteiro Pereira 81 jaar, 2 april 2021
Mevrouw  S. Moeljadi 83 jaar, 2 april 2021
De heer C.W.J. Schuurmans 84 jaar, 3 april 2021
De heer P.G. Tulp 70 jaar, 5 april 2021
Mevrouw  M.M. Edam 45 jaar, 6 april 2021
Mevrouw  M. Eerenberg 72 jaar, 9 april 2021
De heer L. Keizer 78 jaar, 14 april 2021
De heer C.E. Smith  62 jaar, 16 april 2021
Mevrouw  J. Loots 88 jaar, 18 april 2021
De heer R.G. Rademaker 80 jaar, 19 april 2021
Mevrouw  J. van der Plaats 61 jaar, 20 april 2021
Mevrouw M. Vreeken 72 jaar, 22 april 2021
Mevrouw C. Rutgers 48 jaar, 23 april 2021
De heer G.K. Woudt 76 jaar, 25 april 2021
De heer W.M. Schouten 70 jaar, 26 april 2021
De heer J.H. Ellermeijer 93 jaar, 27 april 2021
De heer J.H.G. Ruikers 88 jaar, 28 april 2021
De heer L.A. Antonisse 87 jaar, 3 mei 2021
De heer E. Donderwinkel 76 jaar, 6 mei 2021
De heer C. Zaalberg 89 jaar, 7 mei 2021
Mevrouw M.A.J. Huiskens 65 jaar, 7 mei 2021
De heer J. Buisman 82 jaar, 8 mei 2021
De heer M.S.C. van den Berg  80 jaar, 9 mei 2021
De heer B.H. Veenstra 94 jaar, 17 mei 2021
Mevrouw A. Leegwater 90 jaar, 17 mei 2021
De heer B.T. Arxhoek 80 jaar, 20 mei 2021
De heer R.J. Schoemaker 78 jaar, 28 mei 2021
De heer W.C. van Leersum 82 jaar, 31 mei 2021
Mevrouw S.K.M. Becker 76 jaar, 1 juni 2021
De heer A. van Maanen 81 jaar, 5 juni 2021
De heer M. Landeiro Lopes 85 jaar, 13 juni 2021
Mevrouw  B.H. de Vries 69 jaar, 17 juni 2021
De heer J.A. Frankenhuizen 87 jaar, 19 juni 2021
De heer H.J.G.M. Scheper 78 jaar, 21 juni 2021
Mevrouw  A.G.L.A. van den Enden 90 jaar, 21 juni 2021
De heer H.A. Borgsteede 84 jaar, 26 juni 2021

De heer L.M. Hartman 84 jaar, 6 januari 2021
Mevrouw M. Kooistra 82 jaar, 8 januari 2021
Mevrouw  J. Lubsen 87 jaar, 8 januari 2021
Mevrouw  G.J. Mulder 82 jaar, 10 januari 2021
De heer A. de Vries 76 jaar, 13 januari 2021
De heer D. van Ladesteijn 90 jaar, 14 januari 2021
De heer H.A. Braber 76 jaar, 15 januari 2021
De heer D.J. Hazelzet 61 jaar, 17 januari 2021
Mevrouw  J.J.M. van Casteren 56 jaar, 19 januari 2021
De heer F.L. Zwirs 62 jaar, 20 januari 2021
De heer J.A. van Luxzenburg 82 jaar, 20 januari 2021
De heer M. Chaparra Peres 77 jaar, 24 januari 2021
De heer J. Bunschoten 81 jaar, 26 januari 2021
De heer R.K.E. von Bannisseht 73 jaar, 30 januari 2021
De heer R.J. Morriën 67 jaar, 31 januari 2021
De heer C.A. Arbman 81 jaar, 2 februari 2021
De heer B.J. Gräffner 94 jaar, 7 februari 2021
De heer B.W. van der Burgh 82 jaar, 9 februari 2021
De heer A.B. Hagens 73 jaar, 11 februari 2021
De heer L.T.J. van Gerven 66 jaar, 11 februari 2021
De heer J.A. Kolk 84 jaar, 12 februari 2021
Mevrouw  R.E.W. Markus 83 jaar, 12 februari 2021
De heer R. Sorber 68 jaar, 12 februari 2021
De heer I. Postma 90 jaar, 15 februari 2021
De heer H.J. Bosch  90 jaar, 17 februari 2021
De heer M.A.J. Vermeegen 82 jaar, 19 februari 2021
De heer J. Bijl 76 jaar, 21 februari 2021
De heer G.H. Winter 88 jaar, 25 februari 2021
De heer R. Nel 81 jaar, 26 februari 2021
De heer E.W.J. Scheerder 68 jaar, 27 februari 2021
De heer E.J.L. de Jong 58 jaar, 1 maart 2021
De heer J. Schaap 77 jaar, 3 maart 2021
De heer D.D. van Bambergen 88 jaar, 14 maart 2021
De heer M. Schotman 57 jaar, 15 maart 2021
De heer J.H. Brüggemann 85 jaar, 16 maart 2021
De heer F.W. Bolte 86 jaar, 19 maart 2021
De heer J.W.A. van Leeuwen 87 jaar, 19 maart 2021
De heer D.E. Daoud 84 jaar, 20 maart 2021
De heer P. Flohil 87 jaar, 21 maart 2021
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Wandelen 
in eigen land

De Hondsrug (Drenthe/Groningen)

De Hondsrug ligt tussen de steden Emmen 
en Groningen, en is zo’n 70 kilometer lang. 
Een prachtig gebied vol ruggen en dalen. 
In dit UNESCO Global Geopark zijn nog veel 
overblijfselen uit de ijstijd te vinden. Het 
landschap rond het Drentse Exloo is het 
centrum van het gebied. Vanuit Exloo kunt 
u naar Odoorn lopen. Deze wandeling van 
ruim 7 kilometer gaat langs heidevelden 
en hunnebedden. Een reis terug in de 
tijd! De steile Leewal en het Hunzebos 
geven een betoverende aanblik, zeker als 
er sneeuw ligt. Op dehondsrug.nl/routes 
vindt u nog veel meer wandelingen in dit 
afwisselende natuurgebied!

De Veluwezoom (Gelderland)

Het nationale park Veluwezoom was ooit 
het eerste nationale park van Nederland. 
Natuurmonumenten beheert het park 
inmiddels. Een afwisselend gebied, met 
bossen, heidevelden en zandduinen.  
En dus een prachtig gebied voor een  
herfst- of winterwandeling. Vanaf de 
Posbank - een enorme stenen bank op het 
hoogste punt van het park - heeft u een 
prachtig uitzicht over de wijde omgeving. 
Volg vanaf Bezoekerscentrum Veluwezoom 
(natuurmonumenten.nl/bezoekerscentrum-
veluwezoom) de gele bordjes met paarse 
pijlen. En geniet 5 kilometer lang van de 
schoonheid van dit nationale park!

De Biesbosch (Noord-Brabant/ 
Zuid-Holland)

Bij De Biesbosch denkt u misschien vooral  
aan water en eilandjes. Niet zo vreemd,  
want De Biesbosch is inderdaad een waterrijk 
gebied. Varen ligt dan voor de hand, en dat 
kan er ook prima. Maar u kunt er ook prachtige 
wandelingen maken, zeker in de herfst. Ga naar 
beleefdebiesbosch.nl voor meer informatie. 
Vooral voor vogelliefhebbers is De Biesbosch een 
walhalla. Sinds enige tijd is De Biesbosch zelfs 
het leefgebied van de zeearend! Vanwege al dat 
water is een vaste wandelroute aan te raden. 
Bijvoorbeeld De Kleine Noordwaard van ongeveer 
11 kilometer. De wandeling gaat langs een gebied 
waar niet mag worden gevaren. Wandelen is het 
devies! 

De laatste maanden van het jaar 
lenen zich uitstekend voor een flinke 
herfst- of winterwandeling. 
Wij selecteerden drie hele mooie voor u.
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